
Protokół Nr VII/11
sesji Rady Gminy Orla

z dnia 21 września 2011 r.

Obrady VII Sesji Rady Gminy Orla odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy
Orla w godzinach od 10 00- 1300. W sesji wzięło udział 15 radnych. W obradach uczestniczyli:
Pan  Piotr  Selwesiuk  –  Wójt  Gminy,  Pan  Wojciech  Rutkowski  –  Komendant  Powiatowy
Policji w Bielsku Podlaskim, Pan Jan Szkoda – Z-ca Komendanta Powiatowego Państwowej
Straży  Pożarnej  w Bielsku Podlaskim, Pani  Maria  Tomczuk – Dyrektor  Zespołu  Szkół  z
d.n.j.b. im. Ziemi Orlańskiej w Orli, Pani Irena Odzijewicz – Sekretarz Gminy, Pani Joanna
Onufryjuk – Skarbnik Gminy, Pan Marek Kułakowski – Radca Prawny Urzędu Gminy Orla
oraz sołtysi poszczególnych sołectw.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 do protokołu.
Przebieg sesji protokołowała Pani Mariola Kubajewska – inspektor  Urzędu Gminy Orla. 

Obradom przewodniczył Pan Aleksander Klin - Przewodniczący Rady Gminy. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Orla  otworzył  obrady  VII  sesji.  Powitał  radnych,  osoby
zaproszone oraz sołtysów. Stwierdził,  że na sali  jest obecnych 15 radnych, a więc obrady
Rady są prawomocne. 

Ad.  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy Orla przedstawił  projekt  porządku  obrad.
Przypomniał, iż został on radnym przedstawiony w zaproszeniach na sesję. 
Zaproszenia stanowią załączniki Nr 4, 5, 6 do protokołu.
Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  projektu  porządku  obrad  będą
zgłaszane uwagi bądź propozycje zmian.
Do porządku  obrad wniosków i  uwag nie  wniesiono wobec czego  Przewodniczący Rady
Gminy Orla zarządził głosowanie nad porządkiem obrad.
Rada  Gminy  w  zarządzonym  jawnym  głosowaniu  (15  głosami  ,,za”,  0  -  ,,przeciw”,  
0 – ,,wstrz.”) przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Rozpatrzenie informacji o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.
5. Rozpatrzenie informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie

gminy Orla.
6. Rozpatrzenie informacji o realizacji zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej na

terenie gminy  Orla.
7. Rozpatrzenie  informacji  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  gminy  w  roku

szkolnym 2010/2011.
8. Rozpatrzenie informacji o sposobie realizacji uchwał Rady Gminy Orla za I pół.2011r.
9. Podjęcie uchwał Rady Gminy Orla:

a) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r.,
b) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego

gminy Orla na lata 2009 – 2012,
c) zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminnej  Biblioteki

Publicznej w Orli,
d) w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  wpis  do  rejestru  żłobków  i klubów

dziecięcych,



e) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  drodze  bezprzetargowej
niezabudowanych nieruchomości położonych w obrębie wsi Koszki i Topczykały
gm. Orla,

f) w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Bielskiemu  w  Bielsku
Podlaskim  na  dofinansowanie  zadania  inwestycyjnego  „Modernizacja   drogi
powiatowej Nr 1670B  Orla - Krywiatycze”.

10. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.
11. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.
12. Wolne wnioski.
13. Zakończenie obrad.

Ad. 3.  Przewodniczący Rady Gminy Orla zwrócił się  z zapytaniem, czy do protokołu  
z poprzedniej sesji będą wnoszone uwagi bądź zastrzeżenia. 
Uwag i zastrzeżeń do protokołu nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący zaproponował
jego przyjęcie bez odczytania. 
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (za – 14 przeciw – 0, wstrz. – 1) przyjęła bez
odczytania Protokół Nr VI/11 sesji Rady Gminy Orla z dnia 7 czerwca 2011 r.

Ad. 4. Informację o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami przedstawił Pan Piotr
Selwesiuk - Wójt Gminy Orla. 
Wójt poinformował, iż w okresie między sesjami zostały zrealizowane następujące zadania:

1) 17 czerwca 2011 r. – nastąpiło uroczyste otwarcie nowowybudowanej przez Grupę
IKEA fabryki płyt HDF. W uroczystościach udział wzięli min. przedstawiciele Urzędu
Gminy Orla, Radni Rady Gminy Orla oraz sołtysi wsi Koszki i Topczykały;

2) 10 czerwca br. oddano oficjalnie do użytku przebudowane drogi: gminna na odcinku
Dydule- Oleksze i powiatowa na odcinku Dydule-Kruhłe. Przebudowa drogi gminnej
została  sfinansowana  ze  środków  gminy  Orla  i  budżetu  państwa,  w  ramach
Narodowego  Programu  Przebudowy  Dróg  Lokalnych  2008-2011,  natomiast  prace
remontowe  odcinka  drogi  powiatowej  -  ze  środków  gminy  Orla  oraz  Powiatu
Bielskiego  w  Bielsku  Podlaskim.  W uroczystości  udział  wzięli  m.in.:  Pan  Daniel
Szutko  -  Doradca  Wojewody Podlaskiego,  Pan  Sławomir  Jerzy  Snarski  -  Starosta
Bielski;

3) przeprowadzono  przetarg  nieograniczony  na  „Wymianę  tablic  informacyjnych  na
terenie gminy Orla wynikającą z ustalenia dodatkowych nazw miejscowości w języku
mniejszości  -  białoruskim".  Na  ogłoszenie  odpowiedziało  siedmiu  wykonawców.
Oferta firmy CZMUDA z Olsztyna zawierała najwyższą cenę -179 180,25 zł brutto.
Umowę na wymianę tablic  podpisano w dniu 5 września 2011 r.  z Wykonawcą –
Firmą Wielobranżową „ZEBRA” z siedzibą w Bytomiu, która zaoferowała realizację
zadania za cenę 89 877,33 zł  brutto.  Cała wartość zadania zostanie finansowana z
dotacji udzielonej przez Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji. Termin
zakończenia prac określono na dzień 10 października br.;

4) na podstawie umowy podpisanej  w dniu 8 czerwca 2011 r.  -  firma „WIKBUD” z
Siemiatycz  wykonała  remont  zewnętrzny  świetlicy  we  wsi  Reduty  –  wykonano
ocieplenie budynku z elewacją, wymieniono stolarkę okienną i drzwiową, wykonano
nową konstrukcję i pokrycie dachowe. Całkowity koszt robot wyniósł – 54 652,31 zł.
Na realizację zadania gmina otrzymała dotację w wysokości 25 000 zł. Gmina złożyła
wniosek o płatność końcową;

5) w dniu 20 czerwca 2011 r. odebrano od wykonawcy tj. Firmy Usługowo – Handlowej
Krzysztofa Bołtryk, z siedzibą w Białymstoku roboty budowlane w ramach realizacji
zadania „Zagospodarowanie centrum miejscowości Orla”. Całkowity koszt projektu
wyniósł 382 270,35 zł, z tego 232 633,00 zł zostało pokryte z dotacji otrzymanej w
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ramach PROW. Gmina złożyła wniosek o płatność końcową;

6) Powiat Bielski przy dofinansowaniu Gminy Orla zrealizował zadanie polegające na
„Remoncie drogi powiatowej na odcinku Kruhłe – Czechy Zabłotne”. Na istniejącej
nawierzchni żwirowej wykonano nawierzchnię bitumiczną metodą „3PU”.Całkowity
koszt zadania 210 000 zł, w tym dofinansowanie z budżetu gminy wyniosło147000 zł;

7) obecnie firma „WIKBUD”  z  Siemiatycz prowadzi prace przy remoncie świetlicy we
wsi  Topczykały.  Koszt  remontu  zostanie  sfinansowany  przez  Spółkę  Swedspan
wchodzącą w skład Grupy IKEA;

8) w dniach 16 sierpnia – 09 września br. na terenie gminy Orla przeprowadzono zbiórkę
wyrobów zawierających azbest.  Zebrano ponad 196 ton odpadów. Koszt  realizacji
projektu  w  wysokości  76  372,63  zł  zostanie  pokryty  ze  środków  WFOŚiGW.
Mieszkańcy nie partycypowali w kosztach przedsięwzięcia;

9) przeprowadzono przetarg nieograniczony na  „Remont drogi gminnej Nr 108277B w
Krywiatyczach”.  Trzech  wykonawców:   Przedsiębiorstwo  Drogowo  –  Mostowe
„MAKSBUD” Sp. z o.o. i Przedsiębiorstwo Robót Drogowych i Mostowych Sp. z o.o
z Bielska Podlaskiego oraz Przedsiębiorstwo Eksploatacji Ulic i Mostów Sp. z o.o. z
Białegostoku  zaoferowało  ceny  przewyższające   środki  pieniężne  zarezerwowane
przez gminę – 351 318,00 zł. Najniższa cena zaoferowana przez firmę MAKSBUD
wynosiła - 450 996, 89zł. Przetarg został unieważniony;

10) gmina Orla  przystąpiła  do projektu “Wdrażanie elektronicznych usług dla  ludności
województwa podlaskiego – część II, administracja samorządowa”. Całkowity koszt
projektu zakładający zakup nowego sprzętu komputerowego i  oprogramowania dla
jednostek samorządowych gminy Orla, wynosi 143 233,50 zł, w tym wkład własny
gminy  15%  tj.  21  485,03  zł.  Projekt  w  85%  ma  być  sfinansowany  ze  środków
RPOWP;

11) gmina przystąpiła  również do projektu “Wspólnie chrońmy „Puszczę Białowieską”
realizowanego przez członków  Euroregionu Puszcza Białowieska.  Projekt  zakłada
m.in.  zakup  średniego  wozu  bojowego  ze  środków  Programu  współpracy
transgranicznej Polska-Białoruś – Ukraina na lata 2007-2013. Wkład własny gminy
wynosi 10 %. Koszt całkowity zadania – 903 780 zł;

12) została  podpisana  umowa  na  opracowanie  koncepcji  i  projektu  budowy  budynku
Gminnego Ośrodka Kultury w Orli;

13) trwają prace przygotowawcze związane z opracowaniem dokumentacji niezbędnej do
aplikowania o środki finansowe w ramach NPPDL na remont ul. Armii Czerwonej w
Orli – II etap. Termin składania wniosków upływa 5 października. W nowej edycji
dofinansowanie z budżetu państwa wyniesie 30% kosztów kwalifikowalnych zadania;

14) zakupiono  stoły  okolicznościowe  do  wyremontowanej  świetlicy  we  wsi  Czechy
Zabłotne;

15) w budynku świetlicy we wsi Koszele:  pomalowano podłogę, w miejscu rozebranej
sceny  wykonano  pomieszczenie  kuchenne,  zaplecze  gospodarcze  przerobiono  na
toaletę, doprowadzono wodę do budynku, zakupiono komplet mebli kuchennych wraz
z kuchenką gazową,

16) pomalowano zewnątrz budynek świetlicy we wsi Dydule;

17) zlecono  Panu  Andrzejowi  Kirylukowi  prowadzącemu  firmę  STW  w  Hajnówce
naprawę dwóch „Autosanów” szkolnych, która obejmowała:

− autobus nr rej. BBI J898 (kierowca Tomczuk) – wymieniono: skorodowane części
karoserii  do  wysokości  listwy  bocznej,  pokrywy  silnika,  pas  przedni,  zderzaki,

3



polakierowano cały pojazd  oraz wymieniono cztery opony i naprawiono elementy
mechaniczne: zmiany biegów, układu chłodniczego w silniku, układu wydechowego
(tłumik),     

− autobus nr rej. BBI H208 (kierowca Wołodkiewicz) – wymieniono: zderzak tylny,
schody w tylniej części pojazdu, pokrywy silnika, polakierowano tył i przód pojazdu; 

18) zlecono naprawę chłodnicy w ładowarce Fadroma;

19) nawożono  i  równano  drogi  w  miejscowościach:  Orla,  Wólka,   Koszele,  Reduty,
Gredele, Koszki, Oleksze, Wólka Wygonowska, Czechy Zabłotne, Malinniki, Spiczki;

20) wyremontowano  przepusty  w  drogach  dojazdowych  do  pól  w:  Orli,  Redutach,
Koszelach;

21) zakupiono żwir i rozdysponowano na gminne drogi żwirowe w ilości 60 m³;

22) obecnie prowadzi się prace we własnym zakresie przy wykonaniu parkingu z kostki
betonowej przy budynku świetlicy we wsi Koszele;

23)  wykonano szereg drobnych napraw i awarii przyłączy wodociągowych do posesji;

24) zlecono firmie Automatyka - Pomiary – Sterowanie, z siedzibą w Białymstoku montaż
nowego  elektromagnetycznego  przepływomierza  oczyszczonych  ścieków,  z
oczyszczalni w Orli. Całkowity koszt urządzenia i robocizny wyniósł 8 856,00 zł;

25) zlecono naprawę pompy  z przepompowni ścieków sanitarnych na ul. Krzywej w Orli
– wartość 1800,00 zł;

26) zlecono geodecie – Panu Janowi Karpiukowi w Bielsku Podlaskim przygotowanie
podkładów geodezyjnych do przygotowania dokumentacji projektowej na wykonanie
urządzeń odwadniających dwóch odcinków dróg gminnych tj. w Gregorowcach (przy
budynku mleczarni) i z Orli do kol. Antonowo;

27) przeprowadzono  przetarg  nieograniczony  na  „Zakup  oleju  napędowego  i  benzyny
bezołowiowej PB-95  do  sprzętu  i  środków transportu  Urzędu  Gminy  Orla”.  Na
ogłoszenie odpowiedziało trzech dostawców paliw: Pronar Narew, Przedsiębiorstwo
Komunalne Bielsk Podlaski i  Przedsiębiorstwo Handlowo Usługowe „EKO-PAL w
Bielsku Podlaskim. Umowę podpisano w dniu 11 sierpnia 2011r. na okres 24 miesięcy
z Przedsiębiorstwem Komunalnym, które zaoferowało najniższe ceny;

28) podczas  festynu  “Orlańskie  spotkania”  rozstrzygnięto  konkurs  na  najlepiej
zagospodarowaną posesję na terenie gminy Orla. W V edycji udział wzięło 8 posesji. I
miejsce zdobyła posesja państwa Elżbiety i Mikołaja Wróblewskich z Gregorowiec;

29) podczas  festynu  uhonorowano  pamiątkowymi  grawertonami  Pana  Piotra  Bierozę,
który nieprzerwanie od 50 lat pełni funkcje sołtysa wsi Szczyty- Nowodwory;

30) festyn “Orlańskie spotkania”, który odbył się 28 sierpnia b.r., prawie w całości został
sfinansowany ze środków sponsorów. Była to kwota 15 220 zł. Na realizację imprezy
Gmina wydała z budżetu 1 758, 22 zł;

31) od 1 września br. funkcję dyrektora Zespołu Szkół z d.n.j.b. im. Ziemi Orlańskiej w
Orli  pełni  Pani  Maria  Tomczuk  wyłoniona  w  otwartym  konkursie.  Konkurs  był
ogłaszany  2  -krotnie.  W I  edycji  nie  zgłosił  się  żaden  kandydat,  w  II  -giej  Pani
Tomczuk pokonała 2 pozostałych kontrkandydatów;

32) ufundowano  nagrodę  w  wysokości  1  tys.  zł.  za  pomoc  w  wykryciu  sprawców
zbezczeszczenia budynku zabytkowej Synagogi;

33) 1 października 2011 r. w Zespole Szkół w Orli odbędą się uroczystości związane z
obchodami Jubileuszu 65 rocznicy działalności Zespołu “Orlanie”.
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Wójt poinformował również, iż w dniu wyborów do Sejmu i do Senatu RP 9 października
2011 r. zostanie zorganizowane dowożenie wzorem lat ubiegłych. Ponadto, 10 października
br. Urząd Gminy Orla będzie wizytował Biskupa Antoniego Dydycza.

Przewodniczący  Rady  podziękował  Wójtowi  Gminy  Orla  za  przedstawienie  informacji.
Następnie zwrócił się  do radnych z zapytaniem, czy będą zgłaszane pytania, bądź uwagi.
Dyskusji w danym przedmiocie nie podjęto.

Ad. 5.  Informację o stanie bezpieczeństwa i  porządku publicznego na terenie gminy Orla
przedstawił  Pan  Wojciech  Rutkowski  Komendant  Powiatowy  Policji  w  Bielsku
Podlaskim.   Następnie  nawiązując  do  aktu  wandalizmu  budynku  Synagogi  w  Orli
poinformował, iż w godzinach nocnych odbywają się patrole Policji w rejonie Synagogi oraz
cmentarza. Poinformował także, iż sprawą obecnie interesuje się Prokuratura Okręgowa w
Białymstoku  oraz  Komenda  Wojewódzka  Policji  w  Białymstoku.  Komendant  w  swojej
wypowiedzi nawiązał do remontu budynku Komendy w Bielsku Podlaskim, dziękując przy
okazji  gminie  Orla  i  jej  władzom  za  wsparcie  finansowe w  wysokości  4  tys.  zł,  dzięki
któremu  możliwy  był  zakup  lustra  weneckiego  dla  jednostki.  Ponadto  Pan  Rutkowski
przekazał  informację,  iż  trwa procedura rekrutacji  na stanowisko dzielnicowego rewiru w
Orli. Z końcem roku planuje przydzielić dzielnicowego na stałe.
Radny  M.  Mincewicz poruszył  temat  bezpańskich  psów,  a  także  psów,  które  mają
właścicieli, a biegają bezpańsko, stwarzając zagrożenie nie tylko dla ludzi, a także dla innych
zwierząt. Radny przedstawił historię zagryzionego psa.

Komendant  Powiatowy Policji odnosząc  się  do  informacji  przekazanych  przez  radnego
oznajmił,  iż  temat  psów  to  typowy  problem  pojawiający  się  w  okresie  wiosennym.
Poinformował także, iż w związku ze zmianami ustawy o ochronie zwierząt i w związku z
różnym traktowaniem zwierząt,  należy spodziewać się zainteresowania ze strony Policji. W
związku  ze  zgłoszeniem radnego  Pan  Wojciech  Rutkowski  poinformował,  iż  skieruje  do
niego  dzielnicowego  w tej  sprawie.  Zostanie  wszczęta  procedura,  a  w  rezultacie  sprawa
zostanie skierowana do sądu. W przypadku, gdy informacje przekazane przez radnego nie
zostaną potwierdzone, jeżeli ktoś nie przyzna się do tego, że widział pewne zdarzenie, i taka
sytuacja będzie się powtarzała przez następne 2-3 wizyty, w tej sytuacji nic Policja nie będzie
mogła zrobić.
Radny M. Chmielewski nawiązując do treści informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku
publicznego, zwrócił uwagę na fakt, iż nie ma w niej wzmianki o działalności profilaktycznej
o tym, czy policjanci odwiedzili szkołę w Orli, a także o tym, iż uczniowie szkoły w Orli
uzyskali I miejsce w konkursie „Nasze Bezpieczeństwo”. 
Komendant  Powiatowy Policji w Bielsku  Podlaskim poinformował,  iż  sprawozdanie  o
działalności profilaktycznej jednostki oraz informacja o I miejscu uczniów szkoły w Orli w
konkursie  „Nasze  Bezpieczeństwo”  zostało  opracowane  i  zostanie  przekazane  na  ręce
Przewodniczącego Rady Gminy Orla. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych i osób uczestniczących w sesji z zapytaniem,
czy do przedstawionych w informacji zagadnień będą zgłaszane uwagi, bądź zapytania.
Innych wypowiedzi nie odnotowano. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  Komendantowi  Powiatowej  Policji  w  Bielsku
Podlaskim za przedstawienie informacji oraz udzielenie wyjaśnień. 

Ad. 6. Informację o realizacji zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy
Orla  przedstawił  Pan  Jan  Szkoda  –Z-ca  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży
Pożarnej w Bielsku Podlaskim. 
Informacja stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.
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W  związku  z  brakiem  pytań  do  przedstawionej  informacji Przewodniczący  Rady
podziękował  Z-cy  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Bielsku
Podlaskim za przygotowanie informacji i za udział w sesji.

Ad. 7.  Przewodniczący Rady Gminy  przystąpił  do realizacji  kolejnego punktu porządku
obrad –  zapoznania się z informacją o stanie realizacji zadań oświatowych gminy w roku
szkolnym  2010/2011.  Stwierdził,  iż  radni  zapoznali  się  z  informacją  na  posiedzeniach
Komisji. Zwrócił się z zapytaniem, czy do informacji będą zgłaszane uwagi bądź zapytania.
Głos  zabrał  radny  M.  Mincewicz.  Zwrócił  się  z  zapytaniem do  Pani  Marii  Tomczuk –
Dyrektora Zespołu Szkół w Orli, czy przygotowała informację, o które prosił na posiedzeniu
Komisji w dniu 16 września br., a dotyczącą liczby dzieci uczęszczających na lekcje języka
białoruskiego.
Pani M. Tomczuk Dyrektor Zespołu Szkół w Orli podała następujące informacje o liczbie
dzieci  w  poszczególnych  klasach  SP  i  Gimnazjum,  które  uczęszczają  na  zajęcia  z  
j. białoruskiego:

1) Szkoła Podstawowa: klasa I – 5/13, II – 8/14, III – 11/20, IV – 10/20, V – 15/24, VI –
7/13;

2) Gimnazjum: klasa I – 7/20, II – 11/19, III – 15/27.
Radny M. Mincewicz odnosząc się do informacji przekazanych przez Dyrektora Zespołu
Szkół w Orli zwrócił się z zapytaniem, dlaczego tylko pięcioro dzieci w klasie I SP uczęszcza
na zajęcia jęz. białoruskiego.
Pani Maria Tomczuk poinformowała, iż decyzja o uczęszczaniu dziecka na język białoruski
należy do rodziców.
Radny M. Mincewicz zwrócił się z zapytaniem, czy dyrektor nie może zainterweniować w
tej sprawie. Ponadto zwrócił uwagę na fakt, iż gazetkę szkolną można wydawać w języku
białoruskim.
Pani M. Tomczuk oznajmiła, że będzie czynić starania w celu zwiększenia zainteresowania
nauką  języka  białoruskiego,  ale  ostateczna  decyzja  w  tej  sprawie  należy  do  rodziców.
Zwróciła  się  ponadto  z  prośbą  do  radnych,  aby  również  ze  swojej  strony  rozmawiali  z
rodzicami uczniów na ten temat.
Innych wypowiedzi nie odnotowano.
Informacja stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.

Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził, iż kolejny punkt porządku obrad dotyczy
rozpatrzenia  informacji  o  sposobie  realizacji  uchwał  Rady  Gminy  Orla  za  I  pół.  2011r.
Oznajmił, iż informacja była przedmiotem analizy Komisji Rady Gminy Orla. Zwrócił się z
zapytaniem, czy do zapisów ujętych w informacji będą zgłaszane uwagi bądź zapytania.
Radni nie wnieśli pytań i uwag do informacji.
Informacja stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy Orla  przystąpił do realizacji 9 pkt porządku obrad -
,,Podjęcie uchwał”.  Oznajmił,  iż pierwsza uchwała dotyczy zmian w budżecie  gminy na  
2011 r. Zwrócił się z zapytaniem, czy będą w tej sprawie wnoszone uwagi bądź zapytania.
Pytań i wniosków radni nie zgłosili, w związku z czym Przewodniczący poddał projekt pod
głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  15,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr VII/36/11 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, iż kolejna uchwała dotyczy zmiany uchwały
w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego gminy Orla na lata 2009 – 2012.
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Przypomniał radnym, iż treść uchwały była przedmiotem analizy na posiedzeniach komisji.
Następnie zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy będą zgłaszane uwagi  bądź zapytania do
zapisów ujętych w uchwale.
W związku z tym, iż pytań i uwag radni nie zgłosili Przewodniczący Rady poddał projekt
uchwały pod głosowanie.
Rada  Gminy  w  wyniku  jawnego  głosowania  (za  –  15,  przeciw  –  0,  wstrz.  –0)  podjęła
uchwałę Nr VII/37/11 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu
Inwestycyjnego gminy Orla na lata 2009 – 2012.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy przypomniał,  iż  radni  na  posiedzeniach  komisji
analizowali  również  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Statutu
Gminnej Biblioteki  Publicznej  w Orli.  Poprosił  o  zgłaszanie ewentualnych wniosków lub
zapytań.
Do  projektu  uchwał  pytań  oraz  wniosków  nie  zgłoszono  wobec  czego  Przewodniczący
zarządził głosowanie.

Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  15,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę  Nr  VII/38/11  zmieniającą  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminnej
Biblioteki Publicznej w Orli.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

Przewodniczący Rady poprosił radnych o  zgłaszanie uwag  bądź zapytań do zapisów
ujętych  w  projekcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  wpis  do  rejestru
żłobków i klubów dziecięcych.  W związku z brakiem pytań i wniosków poddał projekt pod
głosowanie.

Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (za – 15, przeciw – 0, wstrz. – 0) podjęła
uchwałę Nr VII/39/11 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków
i klubów dziecięcych.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

Kolejna  uchwała  dotyczyła wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  drodze  bezprzetargowej
niezabudowanych nieruchomości położonych w obrębie wsi Koszki i Topczykały gm. Orla.
Przewodniczący Rady zauważył, iż była ona również przedmiotem dyskusji na posiedzeniach
Komisji Rady Gminy Orla. Zwrócił się z zapytaniem, czy będą w tej sprawie wnoszone uwagi
bądź zapytania. 
Radny  A.  Stepaniuk zwrócił  się  z  zapytaniem,  kto  jest  zainteresowany  kupnem
nieruchomości położonych w obrębie wsi Koszki i Topczykały.
Wójt Gminy poinformował, iż projekt uchwały o przeznaczeniu nieruchomości do zbycia
został  przygotowany  w  związku  ze  złożonym  wnioskiem  o  ich  sprzedaż.  Kupnem
przedmiotowych nieruchomości aintersowana jest firma SWEDSPAN Polska Sp. z o.o.
W związku z tym, iż radni nie zgłosili innych pytań Przewodniczący poddał projekt uchwały
pod głosowanie.

Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  11,  przeciw –  0,  wstrz.  –  4)  podjęła
uchwałę Nr VII/40/11 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej
niezabudowanych nieruchomości  położonych w obrębie wsi  Koszki  i  Topczykały gm.
Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.
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Przewodniczący  Rady  Gminy oznajmił,  iż  ostatnia  uchwała  dotyczy  udzielenia
pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania
inwestycyjnego „Modernizacja drogi powiatowej Nr 1670B  Orla - Krywiatycze”.
Przypomniał radnym, iż treść uchwały była przedmiotem analizy radnych na posiedzeniach
komisji.  Następnie zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy będą zgłaszane uwagi  bądź
zapytania do zapisów ujętych w uchwale.
W związku z tym, iż pytań i uwag radni nie zgłosili Przewodniczący Rady poddał projekt
uchwały pod głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  1)  podjęła
uchwałę Nr VII/41/11 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w
Bielsku  Podlaskim  na  dofinansowanie  zadania  inwestycyjnego  „Modernizacja  drogi
powiatowej Nr 1670B  Orla - Krywiatycze”.
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

Ad. 10. W punkcie wnioski, interpelacji i zapytań radnych głos zabrali:

Radny M. Mincewicz zgłosił zastrzeżenia, co, do jakości wody dostarczanej z hydroforni w
Orli. Zwrócił uwagę na fakt, iż ostatnio z kranów w Orli płynie czerwona woda. Zapytał, czy
jest  to  wynik  remontu,  czy  też  potrzebny  jest  remont  w  tej  sytuacji.  Ponadto  radny
wnioskował o zmianę godzin oświetlenia ulicznego w godzinach porannych i załączanie go
od godziny 4:45. Wniosek uzasadnił tym, iż pracownicy sklepu spożywczego GS „SCh” w
Orli idą do pracy na 5 rano i jest bardzo ciemno. Radny zasugerował także, aby zwiększyć
ilość pojemników na odpady komunalne, gdyż bardzo szybko są zapełniane, a reszta śmieci
jest wystawiana obok kontenerów. 

Następnie  głos  zabrał radny  A.  Gołub.  Podziękował  Wójtowi  Gminy  oraz  radnym  za
działania,  które  zostały  uwieńczone  nową  nawierzchnią  bitumiczną  na  odcinkach  dróg
Dydule-Oleksze oraz Dydule – Kruhłe. 

Głos zabrał  Wójt Gminy odnosząc się do informacji o złym stanie wody w hydroforni w
Orli. Poinformował, iż nie posiada żadnych informacji na ten temat. Zwrócił się z zapytaniem
do radnego, czy zgłaszał ten fakt do tutejszego Urzędu. Jeśli nie to nie ma tematu, gdyż tego
typu  sprawy  trzeba  zgłaszać  na  bieżąco.  Obecnie  nie  można  będzie  ustalić,  jaka  była
przyczyna złej jakości wody.
Radny M. Mincewicz poinformował, iż o fakcie złego stanu wody mieszkańcy informowali
konserwatora, który zapewniał, będzie dokonywał czyszczenia rur.
Wójt  Gminy zwrócił  się  do  radnego  z  prośbą  o  poinformowanie,  który  z  mieszkańców
rozmawiał z konserwatorem. Jeśli rzeczywiście konserwator obiecał, że sprawą się zajmie, a
tego nie zrobił - zostaną wyciągnięte konsekwencje służbowe. Następnie Wójt odnosząc się
do  zmiany  godziny  oświetlenia  ulicznego  stwierdził,  iż  zmieniając  godziny  oświetlenia
ulicznego trzeba zrobić to we wszystkich miejscowościach bez wyjątku. Poprosił radnego,
aby przekazał  pracownikowi GS”SCh’,  aby przyszedł  w tej  sprawie do Wójta. W kwestii
kontenerów na odpady Wójt oznajmił,  iż firma, która dokonuje odbioru śmieci na terenie
gminy jest  informowana telefonicznie  o  konieczności  odbioru  kontenerów.  Stwierdził,  że
jedną kwestią jest pilnowanie porządku, a drugą, co się wyrzuca do pojemników, gdyż często
jest tak, iż mimo selektywnej zbiórki kontenery są wypełnione do połowy, a obok stoją worki
z różnymi odpadami. Problem jest również tego typu, że do kontenera na plastik są wrzucane
butelki bez uprzedniego ich zgniecenia, w rezultacie zajmując dużo miejsca.
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił radnemu również uwagę na fakt, iż w przypadku gdy
radny  widzi,  iż  kontener  wymaga  wywiezienia  powinien  ten  fakt  zgłosić  do  tutejszego
Urzędu.
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Głos zabrała  Sekretarz  Gminy.  Oznajmiła,  iż  mieszkańcy wyrzucają  niewłaściwie śmieci.
Poinformowała,  iż  na  kontenerze  została  wywieszona  informacja  o  sposobie  wyrzucania
butelek plastikowych.
Innych wypowiedzi nie odnotowano.

Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielono w poprzednim punkcie.
Ad. 12. W wolnych wnioskach głos zabrali:
Pan Jerzy Kazimiruk sołtys wsi Spiczki zwrócił się z zapytaniem czy w 2011 r. będzie
zorganizowany odbiór zużytego sprzętu AGD.
Wójt Gminy poinformował, że w przypadku, gdy zachodzi taka potrzeba zostaną podjęte
kroki w celu zorganizowania zbiórki. Zwrócił się z prośbą o zebranie informacji nt. sprzętu
AGD, który wymaga odbioru.
Radny  A.  Stepaniuk nawiązując  do  swojej  decyzji  odnośnie  głosowania  nad  dwoma
uchwałami w dniu dzisiejszym poinformował, iż nie jest przeciwny temu, aby drogi  były
remontowane, ale wygląda to tak, że gmina dokonuje remontu dróg powiatowych, a powiat je
dofinansuje.
Wójt Gminy oznajmił, iż radny ma rację, ale w przypadku, gdy gmina nie dofinansuje tych
działań, powiat nie będzie nic robił. Zasadna jest taka, albo robimy coś wspólnie z powiatem,
albo nic nie będzie robione, bo nie pozwolą na to środki finansowe.
Radny M. Mincewicz zwrócił się z prośbą do Wójta, aby wydelegował pracowników, w celu
wykoszenia terenów wokoło posesji niezamieszkałych. Mieszkańcy twierdzą, że jednym jest
wykaszane, a innym nie.
Wójt  Gminy stwierdził,  iż  nie  wyobraża  sobie,  aby  pracownicy  Urzędu  Gminy  kosili
prywatne posesje.
Radny M. Mincewicz stwierdził, iż to jest dzielenie ludzi na gorszych i lepszych.

Innych wypowiedzi nie odnotowano.

Ad.13. W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy
podziękował radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji po czym zamknął obrady. 

   Protokołowała    Przewodniczący Rady

Mariola Kubajewska                                   Aleksander Klin
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